
Република Србија 

Агенција за спречавање корупције 

  
Предмет: иницијатива за поступање Агенције ради утврђивања могућег кршења 
закона из надлежности Агенције 

  
Поштовани, 
  
Дана 15.2.2025. у Сремској Митровици је одржан масовни јавни скуп, а процене броја 
учесника се значајно разликују. Није јасно саопштено ко је организатор овог скупа, али 
се несумњиво може закључити да су у његовој организацији и финансирању 
учествовали  политички субјекти.  Неспорно је да је велики број учесника довезен из 
других места у Републици Србији, као и из Републике Српске. Према изјави Александра 
Вучића (председник Републике, који је говорио на овом скупу), реч је о 1800 аутобуса, 
као и осам возова, а такође према његовој каснијој изјави 2062 аутобуса. Такође, 
према његовој изјави, на скупу је било 100 хиљада људи. 
  
https://192.rs/glavna-vest/poceo-miting-u-sremskoj-mitrovici-vucic-stigao-vozom/ 

https://www.politika.rs/scc/clanak/661436/veliki-broj-mladih-docekao-vucica-u-vozu-pred-
put-u-sremsku-mitrovicu 

https://www.novosti.rs/vesti/politika/1461125/gotovo-obojenom-revolucijom-vucic-
hittvitu-javite-ovoj-bandi-usaid-netd-obojena-revolucija-propala 

  
Такође, за учеснике скупа били су припремљени сендвичи и друго послужење, за које 
се наводи да је (макар делом) финансирано од стране политичког субјекта. 
  
https://www.dnevnik.rs/vesti/politika/kod-nas-zna-ko-placa-ko-ne-vucic-sprema-sendvice-
poziva-gradjane-da-dodju-sremsku-mitrovicu-video-2025-02-15 

  
Из појединих објављених снимака – изјава појединаца који су присуствовали на овом 
скупу – може се закључити да су у финансирању такође учествовале локалне 
самоуправе. 
  
https://www.youtube.com/watch?v=dHuwlRzzgus 

  
У медијима су такође објављиване тврдње да су поједини запослени у јавном сектору 
или корисници помоћи добијали надокнаду за учешће на скупу из јавних извора. 
  
https://www.danas.rs/vesti/politika/dnevnica-vucic-miting-u-sremskoj-mitrovici/ 

  
У више дневних листова, као подлистак у колору, на четири странице, објављена је 
„Декларација о Војводини", која је потом била „усвојена" и на скупу у Сремској 
Митровици. Подлистак није био потписан, то јест, није означено да ли је реч о огласу 
политичког субјекта, неког државног органа или трећег лица. 
  
Такође је за сада нејасно о чијој декларацији је реч – да ли ће је предложити неки 
државни орган и по ком основу, да ли ће је предложити народни посланици из једне 
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или више политичких субјеката. Пошто Народна скупштина, између осталог, може 
доносити и декларације, може се очекивати да декларација буде предлог политичких 
субјеката који су заступљени у Народној скупштини. 
  
https://www.politika.rs/scc/clanak/659888/deklaracija-o-vojvodini-bice-siroko-prihvacena 

  
Судећи по снимцима, постојали су и други видови промоције (нпр. билборд у Сремској 
Митровици, транспаренти на аутопуту). 
  
У вези са свим горе наведеним, позивамо Агенцију да утврди: 
  

1. Ко је организовао наведени скуп. Податак о томе би могла имати надлежна 
полицијска управа (ко је пријавио скуп), али и медији који су добили позиве да 
пропрате догађај (од кога је тај позив стигао).    

2. Који све значајни трошкови скупа су били заступљени. У том смислу би 
примарни извор информација, макар када је реч о превозу могле би да буду 
саобраћајна полиција, ЈП Путеви Србије, Србијавоз и гранична полиција 
(прелази према БиХ), али такође и политички субјект Српска напредна странка. 

3. Ко је сносио значајне трошкове скупа, а пре свега трошкове превоза учесника. 
4. Ко је наручио и платио трошкове оглашавања у новинама и друге видове 

промоције. 
5. Да ли је Декларација о Војводини документ политичког субјекта, документ који 

је израдио неки државни орган или нешто треће (шта). 
6. Да ли је у изјавама које је председник Републике давао у вези са овим скупом 

(пре и након), као и из говора на самом скупу, недвосмислено предочио 
саговорницима и јавности да увек говори у том својству, односно да ли је у тим 
излагањима било делова у којима је износио став политичког субјекта а да то 
није претходно назначио.   

  
Утврђивање чињеница у овом случају, без чекања на то да политички субјект поднесе 
годишњи финансијски извештај је значајно за вршење послова из надлежности 
Агенције због чињенице да је исти политички субјект 2023. године организовао или 
учествовао у организацији (превоз учесника) сличних активности, а да те трошкове 
није приказао у Годишњем финансијском извештају за 2023. или макар то није учинио 
на прописани начин (у оквиру рубрике „трошкови јавних скупова", као трошак јавног 
скупа ван изборне кампање). 

  
С поштовањем, 
Организација Транспарентност Србија 
 

https://www.politika.rs/scc/clanak/659888/deklaracija-o-vojvodini-bice-siroko-prihvacena

